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2013 Annual General Meeting

November 6, 2013

7:00 – 9:00

Wakefield Community Centre, 38 Valley Drive, Wakefield, Quebec
1. Welcome - John McDonald
John McDonald welcomed members to the new Wakefield Community Centre.  Larrimac was unavailable this year.  This is the formal business meeting for the Association as per the agenda.  Special welcome to Jacqueline Lambert-Madore, Ward 5 Councillor.  John offered congratulations on her re-election by acclamation.  

Hilary Casey proposed a motion to approve the agenda for the AGM.  Jane Barton seconded the motion and it was approved.  
2. Memorial Announcements - Gaye Moffett
Passing:

Mrs. Coll

Norma Moffatt-Usherwood

Robert-John Adelard

Peter Carr

Birth:

Jay Kennedy September 6, 2013
3. Approval of Minutes of the AGM, 2012 and the Spring Meeting, 2013 - John McDonald
John McDonald asked for a motion to approve the minutes of the 2012 AGM.  It was moved by Janet Bax and Seconded by Louise Poulin.  The motion was approved.  
John McDonald asked for a motion to approve the minutes of the 2013 Spring Meeting.  It was moved by Jane Barton and seconded by Steve Kulba.  The motion was approved.  
4. Nominations Committee - Will Lockhart
Will announced that after 4 years of service as treasurer, Hilary Casey was stepping down.  

Joining the executive was Louise Poulin.  There are 14 directors for 2014.  

Jane Barton

Scott Duncan

Sarah Humphrey

Gina Holmes

Stephen Hoogenraad

Alison Jones

Don Jones (Lifetime Member)

Steve Kulba

Jennifer Lahey

Will Lockhart

Christine McClelland

John McDonald

Gaye Moffett

Louise Poulin
Hilary Casey proposed a motion to approve the executive appointments.  This was seconded by Paul Hayes.  The motion was approved.  
5. Guest Speaker: Jacqueline Lambert-Madore, Councillor, Ward 5
Councillor Lambert-Madore thanked the Association for the invitation to our AGM.  
Municipal Election- She explained that as of the municipal election, there are now two new councillors:  Claude Giroux replacing Louis Rompre; Christopher Harris replacing Yves Doyon.  Jacqueline hopes that they will be easier to work with on council.  
Roads- There is no planning yet for roads for 2014, so ongoing work will continue.  The budget will be discussed November 13th.  Jacqueline will continue to bring up the issue of the equity of spending for roads in the different wards with the new council.  
Garbage Collection- The Garbage collection schedule had a slight change for this year, after Labour Day, because of the problems with last year.   The additional pick up was scheduled to avoid garbage being left out for animals an extra week.  
Upkeep of Private Roads- Letters were sent out by the fire department about the upkeep of private roads; no issues were raised by Association members.  
Municipal Priorities- An Indoor swimming pool is the next phase of the recreation centre complex in Masham.  Still in early stages of planning.  The Palliative care home for Masham is another ongoing project.  
Public Transit- Start of a public transit service - consultation 25th November at the arena in Masham.  Should be on the website - 2 routes from Masham, 1 from Wakefield.  
Internet- Wakenet was sold to Rapidonet -Val des Monts - La Peche - Increases taking place in speeds - noticeable on Lac Notre Dame.  Digicom is the contracted provider of service.  
Alcove Speed Limit- There was a petition for speed reduction for highway 105 in Alcove from 70 to 50km/h.  The  MTQ will not lower the limit, but will move the signs farther out.  Check our Association website for a map.  
Eurasian Milfoil- Jacqueline reported on the milfoil experience at Lac Notre Dame and emphasized the importance of education and shoreline vegetation.  She pointed out that harvesting is very labour intensive and requires a ministry permit.  It must be done regularly and all cuttings must be collected.  Observed that indigenous plants have started recovering.  Manual cutters are also very useful.  It grows in 10 year cycles and is stabilized at Lac Notre Dame.  It apparently makes good compost.  
6.  Committee reports:
6.1 Executive Committee - John McDonald
The Executive held 5 meetings during the past year. One meeting was held after the 2012 AGM when committee chairs were assigned and officers elected. A second meeting was held in April to prepare for the Spring Meeting. Two meetings were held during the summer to oversee committee initiatives and to discuss issues related to the Association and to the lake community as a whole. The last meeting was held in late October to prepare for the 2013 AGM.

There were no changes to the structure or administration of the Executive during the year. There was a full complement of 14 board members and officers except for the position of president. This position was filled on an acting basis by the President.

The Executive managed the affairs of the Association in accordance with the By-Laws of the Association as reflected in the Association’s Operations Manual.  Specific issues and initiatives that were overseen by the Executive are described in the reports for the individual committees. 
Scott Duncan proposed a motion to accept the committee’s report.  Jane Barton seconded.  The motion passed.  
6.2 Treasurer’s Report - Hilary Casey (also see attachment)
Hilary made 30 copies of the report and distributed them at the AGM.  

Hilary reported that revenue was down as we now have 252 members, down from 284 the year before.  

-Logo items made a good profit this year.  

-The regatta did well this year.  

-Less interest this year from GICs.  

-We received a $1200 grant from La Peche for 2012.  

-The costs for running the Association remained the same.  There was less copying done this year.  

-Regatta site costs - dock for the site which had to be done.  

-New cost for translator honorarium for Bruno Lobrichon in appreciation of his efforts.  

-survey cost for regatta site and clubhouse.  Cost of this raised in the past by members.  

Overall balance sheet - $14000 in the bank.  

-Accounts receivable of $3200 has been received through membership and the grant from the municipality.  

Our investments are made up of two funds.  

The two funds accounts:  
Clubhouse - self funding issue to be looked at again by the executive soon.  
Environment - to spend some of their money soon.  
There was a question about membership money for the clubhouse.  Hilary answered that there was a set transfer (equal to what was being typically donated each year) for the clubhouse due to the burden of administration of the clubhouse membership option.  

A Motion was proposed to accept the report from Laurence McClelland.  This was seconded by Janet Bax.  

The motion passed.  
6.3 Environment Committee - Jane Barton, Scott Duncan (also see attachment)
Jane reported on the Environment Committee.  Everyone is encouraged to use the Environmental Contacts around the lake when necessary.  She pointed out how last year the shoreline report was completed and this year some more signs to protect against shoreline erosion are being installed.  The latest no-wake signs are for Turtle Bay and O'Rourke Bay.  

There is also Beaver info on the Association website.  

The Association had a big discussion on weeds and eurasian milfoil at the Spring meeting, Scott Duncan to speak about it.  

Over the last three years, the Environment Committee started sampling for e-coli in front of each cottage, but were slowed down this year due to family commitments (Jane); it will get going again next spring (2014).   Paul Saunders to help with that.

There was a question from a member about a neighbour on a road not having installed a septic system. Jane to discuss with the questioner after the meeting.  

Laurence McClelland asked if the municipality had finished a report on suspected pollution sources on lake?  According to Jane, no answers.  Jane will look into it.  

Joanne Price proposed a motion to accept the Environment Committee’s Report.  Nancy Grenier seconded.  

The motion passed.  
Report on Eurasian Milfoil on the lake (Scott Duncan)
Apparently the plant spreads from roots and seeds that are ripped up and can root itself. 

There are big mats in certain parts of the lake.  
What is to be done?
Some options: 

1- Do nothing - it will spread because of boat traffic.  

2- Burlap cover- elegant but expensive

3- Native milfoil weevils - very expensive
So how?  
Cutting, harvesting and composting - most realistic for our lake.  

Lac Notre Dame has had success and so has Scott in front of his cottage.  

Weed harvesting works by weakening the plants and making them have a harder time growing back.  Native species then have the opportunity to recover.   The removal of Eurasian Milfoil helps avoid oxygen depletion in the lake.  
Proper Harvest
Involves cutting the weeds using blades and gathering all the cuttings and putting those cuttings well away from the shoreline to decompose.  

Doing this requires teamwork and equipment.  

4-5 people

2 drivers 1 cutter 1 raker 1 skimmer

1 motor boat

1 pontoon boat

1 drinks and snacks.   

(excellent drawings omitted)  

The Environment committee is preparing to buy 2-4 weed harvesting kits, and then coordinate teams to harvest.  The Kits will be stored at several strategic locations around the lake.  
Approach for Success:  
Combine self interest with support to the community.  Volunteers would harvest weeds in front of their own cottages and then harvest them in a communal area around the lake.  

Some issues:  

-need wheelbarrows, trailers, and tractors to move the compost to a suitable site.  

This plan requires a lot of work the first season -two or three harvests in the first year.  

Later years are much easier.  

The plan is to create some teams before and during the Spring and to coordinate at the  Spring meeting.  

Danny Sivyer commented on problem in the 80s and the use of electric cutters.   
6.4  History Committee - Will Lockhart
Will wished to recognize the other members of the committee:  Alison Jones, Charles Topp, Gaye Moffett, Jen Lahey, John McDonald.  

The website holds photo collections and stories, oral histories.  Check the site.  

The Committee is looking for more stories to fill in all the sections on their part of the website.  

The digitized archives are beingr expanded as Charles Topp scans the material in.  

John McDonald and others are ready to scan old photos for the website.  

Oral histories are being collected by Jen and Gaye - they’re willing to meet and talk.  

Some of the material goes back to the 1840s such as is the case with the Mitchell Family History.  

The Committee is looking into the interest expressed by the Low Down to Hull in lake stories.  

There was mention by Ken Mitchell of the O'Reilly cemetery on Shouldice road as a source for material.  

An Acceptance Motion was proposed by Ken Mitchell.  Angie Van Veen seconded the motion.  

The motion passed.  
6.5 Web Committee -Will Lockhart
Will named the Web Committee as Stephen Hoogenraad, Sarah Humphrey, Bruno Lobrichon, Will Lockhart, and John McDonald.  

Will will be stepping back from maintenance of the website and Paul Hays will be taking over maintenance as webmaster.  

Joanne Price proposed a motion to accept the report.  

Jane Barton seconded the proposal.  The motion passed.  
6.6  Clubhouse Committee - Gaye Moffett (Also see attachment)
The Association property titles issue continues to progress slowly.  Our day in court is finally coming in December after several delays.  

There were Bingos every Saturday evening this summer.  

There is now a waiting list of families wishing to host the bingos.  

Twenty-six was the average attendance.  

No other events took place at the clubhouse this summer.  
Paul Hayes proposed a motion to accept the report.  Jane Barton seconded the proposal.  The motion passed.  
6.7 Membership Committee - John McDonald (Also see attachment)
John McDonald is stepping back from chairing the Membership Committee, Gina Holmes will take over.  .  

John wished to thank the Committee members for their support and work:  

Will Lockhart, Bruno Lobrichon, and Gina Holmes.   

Will Lockhart proposed a motion to accept the report of the committee.  Hilary Casey Seconded the proposal.  

The motion passed.  
There was a question about how many possible memberships there are on the lake.  John said that there are 400 properties, cottages etc. that are possible memberships.  

We’re at 252 out of 400.  

The listserve includes people who are members and nonmembers.  

Paul suggests that we should use the listserve to advertise meetings and memberships.  

There was a brief discussion on the rights of members at the AGM.  
7. Report on the Regatta/Association Day - Steve Kulba
Steve reported that he would continue to coordinate for the Community day.  

The Raffle raised $1048 in ticket sales.  

The Kitchen raised $108 in food sales.  

The Regatta made $450-$600 profit.  

Some of the prizes were donated by stores and some of the prizes were bought.  

There were close to 30 prizes in the raffle which was fully electronic again this year.  

The fixed costs for the regatta included certificates and awards, portapotties, speakers rented to replace the ones that blew up last year.  

Steve reported that a few years ago the canteen was rebuilt and should last forever.  This year Steve with some help built a new dock for the regatta site.  This was to avoid liability issues with neighbours and to better take advantage of Association property.  

Attendance 2 yrs ago was 300, over the last two years it has declined 10-15%, perhaps because of weather.  

Don Butler proposed a motion to accept Steve’s report.  It was seconded by Jane Barton.  

The motion passed.  
Steve posed the question to membership:  “what else could we use the regatta site for?”  

Some suggestions that have been expressed include:  

Summer Executive Update

Family day

Canada day

Corn roast/ potluck

Volleyball tournament

Wiener roast

Bonfire

There is the possibility of keeping a portapotty on the regatta site, a week or two before or after the regatta.  
8. Report on Communications - Sarah Humphries
Sarah would love to hear from members about stories for the newsletters, not just the executive as is now the case.  

-In June an 85% open rate was achieved for the newsletter which is really great.  

Sarah reported that this year she linked less of the newsletter stories to the website, as compared to last year.  

-In July there was an 80% open rate.  The issues typically look at things like the benefits of membership.  

-The August issue had an 84% open rate and dealt with information on shoreline erosion and the Odd Job Squad.  

-The September issue had an 84% open rate and included a letter to the editor regarding the previous issue with shoreline erosion.  

-Other topics included in the newsletter so far have been noise, positions on the executive, and bird sounds.  

-Sarah thanked Bruno for translation services for the newsletter.  
Sarah brought up the issue of including advertising from commercial enterprises in order to promote local businesses.  She invited members to submit ideas.  Steve Kulba mentioned that the newsletter is very helpful in soliciting prizes from local businesses and great for thanking them too.   

The ideas were suggested for a newsletter for new members, and that copies be made available at the Outpost/La Peche General Store.  

A motion to accept  the Report on Communications was proposed by Scott Duncan.  It was seconded by Jane Barton.  

The motion passed.  
9. Other Business
No new Business.  
10. Adjournment
A motion to adjourn was proposed by Lawrence McClelland and seconded by Nancy Grenier.  

The motion passed.  

Attachments can be found on the Association website in the language they were submitted.  

Minutes prepared by Stephen Hoogenraad
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Assemblée générale annuelle 2013 

6 novembre 2013

De 19 h à 21 h
Centre communautaire de Wakefield, 38, chemin Valley, Wakefield (Québec)
1. Accueil - John McDonald
John McDonald accueille les membres au nouveau Centre communautaire de Wakefield.  Les locaux du club de golf Larrimac n’étaient pas disponibles cette année. Il s’agit de la réunion officielle de l’Association en vertu de l’ordre du jour. On accueille tout spécialement Jacqueline Lambert-Madore, conseillère du quartier 5. John la félicite à l’occasion de sa réélection par acclamation.  

Hilary Casey propose une motion visant à approuver l’ordre du jour de l’AGA. Jane Barton appuie la motion qui est alors adoptée.  
2. Avis de décès et de naissance - Gaye Moffett
Sont décédés :

Mme Coll

Norma Moffatt-Usherwood

Robert-John Adelard

Peter Carr

Naissance :
Jay Kennedy – 6 septembre 2013
3. Adoption du procès-verbal de l’AGA 2012 et de la réunion du printemps 2013 - John McDonald
John McDonald demande une motion visant à adopter le procès-verbal de l’AGA 2012. Elle est proposée par Janet Bax et appuyée par Louise Poulin.  La motion est adoptée.  
John McDonald demande une motion visant à approuver le procès-verbal de la réunion du printemps 2013. Elle est proposée par Jane Barton et appuyée par Steve Kulba. La motion est adoptée.  
4. Comité des candidatures - Will Lockhart
Will annonce qu’après 4 années de service en tant que trésorière, Hilary Casey démissionne.  

Louise Poulin se joint à l’exécutif.  Il y a 14 administrateurs pour 2014.  

Jane Barton

Scott Duncan

Sarah Humphrey

Gina Holmes

Stephen Hoogenraad

Alison Jones

Don Jones (membre à vie)

Steve Kulba

Jennifer Lahey

Will Lockhart

Christine McClelland

John McDonald

Gaye Moffett

Louise Poulin
Hilary Casey propose une motion visant à approuver les nominations à l’exécutif. La motion est appuyée par Paul Hayes et adoptée.
5. Conférencière invitée : Jacqueline Lambert-Madore, conseillère du quartier 5
La conseillère Lambert-Madore remercie l’Association de l’avoir invitée à l’AGA.  
Élections municipales – Elle explique que, depuis les élections municipales, il y a maintenant deux nouveaux conseillers : Claude Giroux, qui remplace Louis Rompré, et Christopher Harris, qui remplace Yves Doyon.  Jacqueline espère qu’il sera plus facile de travailler avec eux au conseil.  
Routes – Rien n’est encore prévu pour les routes en 2014, et les travaux en cours se poursuivront. La discussion sur le budget aura lieu le 13 novembre. Jacqueline continuera à soulever  aux réunions du nouveau conseil la question de l’égalité des dépenses relatives aux routes dans les divers quartiers.  
Collecte des ordures – Le calendrier de collecte des ordures a légèrement changé cette année, après la fête du Travail, en raison des problèmes de l’an dernier. Le ramassage additionnel a été prévu pour éviter que les animaux ne s’attaquent aux ordures pendant une semaine de plus.  
Entretien des chemins privés – Le service d’incendie a envoyé des lettres à propos de l’entretien des chemins privés; les membres de l’Association n’ont soulevé aucune question à ce sujet.  
Priorités municipales – La prochaine phase du complexe du centre récréatif de Masham consiste à installer une piscine intérieure. La planification en est encore à ses débuts. Le centre de soins palliatifs de Masham est un autre projet en cours.  
Transport en commun – Lancement d’un service de transport en commun - Consultation le 25 novembre à l’aréna de Masham. Affichage sur le site Web - 2 circuits à partir de Masham, 1 à partir de Wakefield.  
Internet - Wakenet a été vendu à Rapidonet –Val-des-Monts-La Pêche. Augmentations de vitesse constatées – notamment au Lac Notre-Dame. Digicom est le fournisseur contractuel de service.  
Limitation de vitesse à Alcove – Une pétition a circulé relativement à la réduction de 70 km/h à 50 km/h de la vitesse sur la route 105 à  Alcove. Le  MTQ n’abaissera pas la limite mais déplacera les panneaux plus loin.  Consultez la carte sur le site Web de l’Association.  
Myriophylle à épi - Jacqueline fait part de l’expérience relative au myriophylle à épi au lac Notre-Dame et insiste sur l’importance de l’éducation des résidents et de la végétation riveraine. Elle signale que la collecte est exigeante en main-d’œuvre et nécessite un permis du ministère. Elle doit être faite régulièrement et toutes les algues coupées doivent être ramassées. On a remarqué que des plantes indigènes ont commencé à réapparaître. Les coupe-algues manuels sont aussi très utiles. Le myriophylle à épi pousse selon des cycles de 10 ans et il s’est stabilisé au lac Notre-Dame. Apparemment, il est bon pour le compost.  
6.  Rapports des comités :
6.1 Comité exécutif - John McDonald
L’exécutif a tenu 5 réunions l’an dernier. Une réunion a eu lieu après l’AGA 2012 lorsque les présidents des comités ont été désignés et les administrateurs élus. Une deuxième réunion s’est tenue en avril afin de préparer la réunion de printemps. Deux réunions ont eu lieu durant l’été pour surveiller les initiatives des comités et pour discuter de questions relatives à l’Association et à la communauté du lac tout entière. La dernière réunion a eu lieu à la fin octobre pour préparer l’AGA 2013.

Ni la structure ni l’administration de l’exécutif n’ont subi de changement durant l’été. L’exécutif était au complet avec 14 membres du conseil d’administration et administrateurs sauf en ce qui concerne le poste de président. Ce poste a été pourvu à titre temporaire par le vice-président.

L’exécutif a géré les affaires de l’Association conformément au Règlement intérieur de l’Association comme le prévoit le Guide des opérations de l’Association. Les initiatives et enjeux particuliers qui ont été surveillés par l’exécutif figurent dans les rapports de chaque comité. 
Scott Duncan propose une motion visant à accepter le rapport du comité. Jane Barton l’appuie. La motion est adoptée.  
6.2 Rapport de la trésorière - Hilary Casey (voir aussi la pièce jointe)
Hilary a fait 30 copies du rapport qui sont distribuées à l’AGA.  

Hilary signale que les recettes sont en baisse puisque nous avons maintenant 252 membres, au lieu de 284 l’année précédente.  

- La vente de marchandises a accusé un joli profit cette année.  

- La régate de cette année a été une bonne source de revenus.  

- Les certificats de placement garanti ont produit moins d’intérêts cette année.  

- Nous avons reçu une subvention de 1200 $ de La Pêche pour 2012.  

- Les coûts d’exploitation de l’Association sont demeurés les mêmes. Moins de photocopies ont été faites cette année.  

- Coûts relatifs au site de la régate – il a fallu construire un quai pour le site  

- Nouveau coût pour les honoraires du traducteur, Bruno Lobrichon, en reconnaissance de ses efforts.  

- Coût d’arpentage pour le site de la régate et celui du clubhouse. Les levées de fonds auprès des membres dans le passé ont couvert ce coût.  

Bilan global – 14 000 $ en banque.  

· Des créances de 3 200 $ ont été reçues grâce aux frais d’adhésion et à la subvention de la municipalité.  

Nos investissements se composent de deux fonds, soit :  
Clubhouse – l’exécutif examinera encore bientôt la question de l’autofinancement.  
Environnement – le Comité dépensera bientôt une partie de son fonds.  
Une question est posée quant à la portion des frais d’adhésion réservée au clubhouse. Hilary répond qu’il y a eu un virement préétabli (égal à ce que représentent normalement les dons chaque année) au profit du clubhouse en raison du fardeau de l’administration de l’option de versement d’une partie des frais d’adhésion au clubhouse.  

Laurence McClelland propose une motion visant à accepter le rapport. Elle est appuyée par Janet Bax.  

La motion est adoptée.  
6.3 Comité de l’environnement - Jane Barton, Scott Duncan (voir aussi la pièce jointe)
Jane présente le rapport du Comité de l’environnement. Elle encourage tout le monde à recourir au besoin aux personnes-ressource de baie en matière d’environnement. Elle fait remarquer que, l’an dernier, le rapport sur les rives a été achevé et que, cette année, d’autres panneaux relatifs à la protection contre l’érosion des rives ont été installés. Les tout derniers panneaux d’interdiction de sillage concernent la baie de la Tortue et la baie O'Rourke.  

Le site Web de l’Association contient aussi de l’information sur les castors.  

Il y a eu une grande discussion à l’Association sur les mauvaises herbes et le myriophylle à épi à la réunion de printemps et Scott Duncan en parlera.  

Au cours des trois dernières années, le Comité de l’environnement a commencé à prélever des échantillons pour la détection d’E. coli devant chaque chalet, mais il y a eu un ralentissement cette année en raison d’obligations familiales (Jane); les prélèvements reprendront au printemps 2014. Paul Saunders donnera un coup de main.

Un membre pose une question au sujet d’un voisin sur un chemin qui n’a pas d’installation de système septique. Jane discutera avec ce membre après la réunion.  

Laurence McClelland demande si la Municipalité a achevé un rapport sur les sources de pollution soupçonnées au lac.  Selon Jane, pas de réponse. Jane s’informera.  

Joanne Price propose une motion visant à accepter le rapport du Comité de l’environnement.  Nancy Grenier appuie la motion qui est adoptée.  
Rapport sur le myriophylle à épi au lac (Scott Duncan)
Apparemment, cette plante se propage grâce à ses racines et à ses graines qui, une fois coupées, peuvent reprendre racine. 

Il existe de vastes étendues de ces plantes dans certaines parties du lac.  
Que faire?
Voici quelques options : 

1- Ne rien faire – il se propagera en raison de la circulation des embarcations.  

2- Couverture en toile de jute – solution élégante mais dispendieuse
3- Charançons indigènes du myriophylle à épi – solution très dispendieuse
Alors comment faire?  
Coupe, récolte et compostage – solution la plus réaliste pour notre lac.  

Le lac Notre-Dame a eu du succès et Scott aussi, devant son chalet.  

La récolte du myriophylle é épi est efficace parce qu’elle affaiblit les plantes, et elles ont plus de difficulté à repousser. Les espèces indigènes ont alors la chance de se reproduire. L’enlèvement du myriophylle à épi aide à éviter la raréfaction de l’oxygène dans le lac.  
Récolte appropriée
Il faut couper les plantes à l’aide de lames et les récupérer toutes pour les déposer loin des rives afin qu’elles se décomposent.  

Pour cela, un travail en équipe et de l’équipement sont nécessaires :  

4 à 5 personnes
2 pilotes, 1 coupeur, 1 râteleur, 1 récupérateur
1 bateau à moteur
1 embarcation à flotteurs
Des boissons et des collations.   

(Excellents dessins omis)  

Le Comité de l’environnement prévoit d’acheter 2 à 4 trousses de récolte d’herbes, et de coordonner les équipes pour la récolte. Les trousses seront déposées à plusieurs endroits stratégiques au bord du lac.  
Succès de la gestion des herbes nuisibles :  
Combiner les intérêts propres avec le soutien à la communauté. Des bénévoles récolteraient les mauvaises herbes devant leurs propres chalets et résidences puis feraient de même dans un espace communautaire du lac.  

Enjeux :  

· Brouettes, remorques et tracteurs nécessaires pour transporter le compost jusqu’à un lieu approprié.  

Le projet requiert beaucoup d’énergie la première saison – deux ou trois récoltes la première année.  

Le travail sera plus facile les années suivantes.  

Il s’agit de constituer des équipes avant et pendant le printemps, et de les coordonner à la réunion de printemps.  

Danny Sivyer parle du problème dans les années 1980 et de l’utilisation de coupeurs électriques.   
6.4  Comité de l’histoire - Will Lockhart
Will tient à identifier les autres membres du Comité, soit  Alison Jones, Charles Topp, Gaye Moffett, Jen Lahey et John McDonald.  

Le site Web contient des collections de photos ainsi que des histoires et des témoignages oraux. Consultez le site.  

Le Comité est à la recherche d’autres histoires pour remplir toutes les sections du Comité sur le site Web.  

Les archives numérisées sont en pleine expansion étant donné que Charles Topp scanne les documents.  

John McDonald et d’autres sont prêts à scanner de vieilles photos pour le site Web.  

Les histoires orales sont recueillies par Jen et Gaye qui sont prêtes à rencontrer les volontaires et à leur parler.  

Certains documents remontent aux années 1840, ce qui est le cas de l’histoire de la famille Mitchell.  

Le Comité prend acte de l’intérêt que manifeste le Low Down to Hull pour les histoires relatives aux lacs.  

Ken Mitchell signale que le cimetière O'Reilly, sur le chemin Shouldice, pourrait être une source de documentation.  

Ken Mitchell propose une motion d’acceptation du rapport.  Angie Van Veen appuie la motion qui est adoptée.  
6.5 Comité du site Web - Will Lockhart
Will nomme les membres du Comité, soit Stephen Hoogenraad, Sarah Humphrey, Bruno Lobrichon, John McDonald et lui-même.  

Will se déchargera de la maintenance du site Web pour passer le relais à Paul Hays qui agira à titre de webmestre.  

Joanne Price propose une motion visant à accepter le rapport.  

Jane Barton appuie la proposition et la motion est adoptée.  
6.6  Comité du clubhouse - Gaye Moffett (voir aussi la pièce jointe)
La question des titres de propriété de l’Association continue de progresser lentement. Nous aurons finalement le droit de nous faire entendre en audience publique en décembre après plusieurs délais.  

Des bingos ont eu lieu tous les samedis soirs l’été dernier.  

Il y a maintenant une liste d’attente pour les familles qui désirent organiser les bingos.  

En moyenne, il y avait 26 participants.  

Aucune autre activité n’a eu lieu au clubhouse l’été dernier.  
Paul Hayes propose une motion visant à accepter le rapport. Jane Barton appui la proposition et la motion est adoptée.  
6.7 Comité des adhésions - John McDonald (voir aussi la pièce jointe)
John McDonald démissionne de la présidence du Comité des adhésions pour laisser la place à Gina Holmes.  

John désire remercier, pour leur appui et leur travail, les membres du Comité, soit  

Will Lockhart, Bruno Lobrichon et Gina Holmes.   

Will Lockhart propose une motion visant à accepter le rapport du Comité. Hilary Casey appuie la proposition et la motion est adoptée.
Une question est posée quant au nombre possible d’adhésions à l’Association. John déclare qu’il existe 400 propriétés, chalets, etc. pour lesquels des adhésions sont possibles.  

Le nombre actuel d’adhésions est de 252 sur un total de 400.  

La liste de destinataires courriel comprend des membres et des non-membres.  

Paul propose d’utiliser cette liste pour annoncer les réunions et les adhésions.  

Une brève discussion sur les droits des membres à l’AGA s’ensuit.  
7. Rapport sur la Journée de la régate/de l’Association - Steve Kulba
Steve fait savoir qu’il continuera à assurer la coordination de la journée communautaire.  

Les ventes de tickets pour le tirage au sort se sont élevées à 1048 $.  

Les ventes de nourriture de la cantine ont atteint 108 $.  

La régate a fait un profit de 450 $ à 600 $.  

Certains des prix ont fait l’objet de dons provenant de magasins et d’autres ont été achetés.  

Il y avait près de 30 prix pour le tirage au sort qui était, cette année encore, entièrement électronique.  

Parmi les coûts fixes de la régate figuraient des certificats et des prix, des toilettes portables et la location de haut-parleurs afin de remplacer ceux qui ont rendu l’âme l’an dernier.  

Steve signale que la cantine a été reconstruite il y a quelques années et qu’elle devrait durer encore bien des années. Cette année, Steve a construit, avec l’aide de quelques bénévoles, un nouveau ponton d’accostage pour le site de la régate. Il a fallu le faire pour éviter des questions de responsabilité avec des voisins et pour mieux profiter de la propriété de l’Association.  

Il y 2 ans, il y avait 300 participants; depuis, ce nombre a baissé de 10 à 15 %, peut-être en raison des conditions météorologiques.  

Don Butler propose une motion visant à accepter le rapport de Steve. Elle est appuyée par Jane Barton et adoptée.
Steve pose aux membres la question suivante : « À quoi d’autre pourrait servir le site de la régate? »  

Voici quelques-unes des suggestions exprimées :  

Mise à jour estivale de l’exécutif
Journée des familles
Fête du Canada

Épluchette de blé d’Inde/ repas-partage
Tournoi de volleyball
Grillade de saucisses
Feu de camp
Il serait possible de garder une toilette portative sur le site de la régate, une semaine ou deux avant ou après la régate.  
8. Rapport sur les communications - Sarah Humphries
Sarah aimerait que les membres lui suggèrent des articles pour les lettres de nouvelles, et non pas seulement l’exécutif comme c’est actuellement le cas.  

· En juin le taux de clic de la lettre de nouvelles a atteint 85 %, ce  qui est vraiment formidable.  

Sarah signale que, cette année, elle a utilisé moins d’hyperliens entre les lettres de nouvelles et le site Web, par rapport à l’année précédente.  

-   En juillet, le taux de clic était de 80 %. Les articles portaient généralement sur des enjeux relatifs aux avantages de l’adhésion.  

- La lettre d’août a accusé un taux de clic de 84 % (open rate?) et portait sur de l’information sur l’érosion des rives et l’équipe des travaux divers.  

- La lettre de septembre a accusé un taux de clic de 84 % (open rate?) et comprenait une lettre à la rédactrice en chef au sujet de la lettre précédente sur l’érosion des rives.  

- Jusquà présent, parmi les autres sujets abordés dans les lettres de nouvelles figuraient le bruit, les postes de l’exécutif et des cris d’oiseaux.  

- Sarah remercie Bruno pour avoir traduit les lettres de nouvelles.  
Sarah soulève la question de l’inclusion de publicité provenant d’entreprises commerciales afin d’encourager les commerces locaux. Elle invite les membres à proposer des idées.  Steve Kulba fait savoir que la lettre de nouvelles contribue beaucoup à solliciter des prix de commerces locaux et qu’elle est idéale pour les remercier aussi.   

Parmi les idées suggérées figuraient une lettre de nouvelles pour les nouveaux membres et la distribution de copies au Magasin général La Pêche.  

Une motion visant à accepter le rapport sur les communications est proposée par Scott Duncan.  Elle est appuyée par Jane Barton.  

La motion est adoptée.  
9. Questions diverses
Aucun nouveau point.  
10. Levée de séance
Une motion visant à lever la séance est proposée par Lawrence McClelland et appuyée par Nancy Grenier.  

La motion est adoptée.  

Les pièces jointes se trouvent sur le site Web de l’ Association dans la langue dans laquelle elles ont été présentées.  

Procès-verbal préparé par Stephen Hoogenraad

